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‘Jullie zijn het licht voor deze wereld!’  (jaarthema: bouwen op de Rots) 

 

Heb je je weleens voorgesteld hoe jouw ideale wereld er uit zou zien?  

 

Ik merk aan mezelf dat ik vooral doe op nare momenten.  

Als ik beelden op TV zie van kinderen die van honger sterven, dan denk ik aan 

mijn ideale wereld. Een wereld waar genoeg is voor iedereen.  

 

Vorige week is Marion beroofd. Volwassen mensen die een vrouw van 79 jaar 

oud misleiden, intimideren en beroven. Dan denk ik aan mijn ideale wereld. Een 

wereld zonder dit onrecht. Een wereld ook zonder deze zieke beschadigde 

mensen. 

 

Droom je weleens van betere wereld? 

--- 

Vorige week heeft Lans gesproken. Hoewel ik er zelf niet bij was, heb ik wel zijn 

aantekeningen gelezen. En ik wil aansluiten op deze boodschap. 

 

Het was een oproep om in de hectische, onrustige tijd waarin we leven, ons licht 

te laten schijnen. Jezus zei tegen zijn leerlingen (en ook tegen ons – wij zijn ook 

leerlingen van Jezus) 

 

Matteus 5 

14Jullie zijn het licht voor de wereld. Een stad die op een berg ligt, kan niet 

verborgen blijven. 15Je steekt ook geen lamp aan om hem vervolgens onder een 

korenmaat weg te zetten, nee, je zet hem op een standaard, zodat hij licht geeft 

voor ieder die in huis is. 16Zo moet jullie licht schijnen voor de mensen, zodat zij 

jullie goede daden kunnen zien en eer bewijzen aan jullie Vader in de hemel. 

Als je deze tekst leest, dan kun je niet anders dan concluderen dat Jezus ons 

uitnodigt om in een soms duistere wereld, licht te laten schijnen. 

 

We weten allemaal wat er gebeurt als licht in de duisternis schijnt: dan verdwijnt 

de duisternis.  

 

De Heer nodigt ons, als volgelingen van Jezus uit, om ons licht te laten schijnen. 

Dat is Zijn plan: dat overal op deze aarde de duisternis verdwijnt door het licht. 

Dat al die lichtpuntjes samensmelten, totdat al de duisternis verdwenen is. 

 

Jezus leerde ons in het Onze Vader: 

Matteus 6 

10laat uw koninkrijk komen, 

laat uw wil gedaan worden 

op aarde zoals in de hemel. 

 

Wij zijn de ambassadeurs van God op deze aarde. 
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Om in de taal te spreken die Lans vorige week gebruikte: 

We kunnen deelnemen in Zijn bouwonderneming en bevrijdingsoperatie? Het is 

een bevrijdingsoperatie, een grote Exodus: de schepping bevrijden. 

 

Geen woorden, maar daden – dat was de titel van zijn preek. 

--- 

 

Matteus 5 

14Jullie zijn het licht voor de wereld. 

 

Dat is wat Jezus tegen zijn leerlingen zegt. 

Dat is wat Jezus tegen jou zegt: jij bent het licht voor deze wereld. 

 

-‘Nou Heer, U weet toch wel dat ik ook mijn zwakke kanten heb. U weet toch hoe 

moeilijk ik het vind om te geven en te delen, omdat ik bang ben zelf tekort te 

komen?’ 

 

-‘U weet toch, Heer, hoe ik dat makkelijk uit mijn slof schiet, dat mijn 

zelfbeheersing tekort schiet’ 

 

We hebben allemaal ons eigen lijstje met zwakheden en missers… 

 

En toch zegt Jezus: 

Matteus 5 

14Jullie zijn het licht voor de wereld. 

 

Dit zegt Jezus tegen zijn leerlingen. Leerlingen met zwakheden, net zoals jij en 

ik. Ze zouden Hem uiteindelijk allemaal alleen laten. Ook Judas, die Hem zou 

gaan verraden, zat in dit gezelschap… 

 

Matteus 5 

14Jullie zijn het licht voor de wereld. 

 

Zou de Heer zich vergissen als Hij deze woorden gebruikt? 

Nee, de Heer vergist zich niet!! 

 

Omdat te begrijpen zullen we een paar teksten lezen van Paulus, die ons hierbij 

helpen. Paulus was de apostel die het evangelie, na Jezus’ dood en opstanding, 

verder over de wereld verspreid heeft.  

 

Paulus beschrijft in zijn brieven op verschillende manieren, met verschillenden 

woorden, een soort innerlijke spanning. Een spanning die we allemaal kennen. 
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Romeinen 7 

15Ik begrijp zelf niet wat ik doe, want ik doe niet wat ik wil, ik doe juist wat ik 

haat. 16Maar wanneer mijn daden in strijd zijn met mijn wil, erken ik dat de wet 

goed is. 17Dan ben ik het niet meer die handelt, maar de zonde die in mij woont. 

 

Paulus beschrijft wat we allemaal kennen uit ons eigen leven. We weten wat de 

goede weg is, maar het lukt ons niet (in elk geval niet altijd)… 

 

Hij beschrijft twee krachten of twee personen in zichzelf: 

Ik vs. de zonde die in mij woont. 

 

Andere woorden vanuit de christelijke traditie zijn: je ware zelf en je valse zelf 

(het ego). 

 

Ons ego is het deel van ons dat zichzelf probeert te bewijzen. Het deel dat leeft 

van vergelijking, van prestaties, van controle. Ons ego is vaak bang en onzeker. 

Ons ego zal inderdaad Jezus verraden, ontkennen en in de steek laten. 

 

Ons ego is een gevolg van de zondeval. Paulus spreekt over ‘de zonde die in mij 

woont’ 

 

Daartegenover staat ons ware zelf. Het deel van ons dat weet verbonden te zijn 

met God. Het deel dat geschapen is naar Gods beeld en gelijkenis. Het deel van 

ons dat niet beschadigd is door fouten, niet gebroken door mislukkingen. Dat 

deel is licht – want het is geborgen in God.  

 

Als Jezus zegt: ‘jullie zijn het licht voor de wereld’ dan spreekt hij tot ons ware 

zelf. Hij spreekt tot dat wat we ten diepste zijn. Ik wordt niet gedefinieerd door 

mijn fouten, of door de fouten die mij zijn aangedaan. Ik wordt gedefinieerd door 

wie God zegt dat ik ben!!  Ik ben licht!! 

Dit is een waarheid die je leven kan veranderen. 

 

Jij wordt niet gedefinieerd door de zonde, falen en leugen. 

Jij wordt gedefinieerd door wat God tegen jou zegt!! 

 

Dat is goed nieuws!!  

Heel goed nieuws!! 

 

Dat is misschien wel het meest ontroerende van dit vers:  

 

Jezus vertrouwt het licht toe aan mensen die nog gaan falen. 

 

Dat zegt iets over God. God wacht niet tot je klaar bent. God wacht niet tot je 

moreel perfect bent, alles op orde hebt, je twijfels weg zijn. 
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Kijk maar naar de mensen tot wie Jezus dit zegt: Petrus, die hem zal 

verloochenen. Judas, die hem zal verraden. Tomas, die zal twijfelen. En al die 

anderen, die hem in de steek gaan laten… 

 

En toch zegt Jezus tegen juist hen: 

‘Jullie zijn het licht.’ 

 

Dat is niet naïef. Het is zoals Gods ons ziet. Zoals een moeder die haar kind 

aankijkt en zegt: ‘Jij bent prachtig’ , ook als het kind zich misdraagt en vervelend 

is, huilt of ziek is.  Dat is geen leugen – het is zien wat dieper ligt dan het 

moment. 

 

God weet: het is juist in jullie kwetsbaarheid, juist door jullie gebrokenheid, dat 

mijn licht zichtbaar kan worden. 

 

Het is zoals Paulus zegt: 

2 Korintiers 12:10 

In mijn zwakheid ben ik sterk. 

Dat is taal van je ware zelf!  

In onze cultuur denken we vaak in termen van bezit. We willen iets hebben om 

waardevol te zijn. Ook geestelijk gezien denken we soms dat we moeten 

presteren om ‘licht’ te zijn. 

Maar licht is niet iets dat je bezit. Licht is iets dat door je heen straalt. Een 

weerspiegeling. 

 

Jezus zegt: 16Zo moet jullie licht schijnen voor de mensen, zodat zij jullie goede 

daden kunnen zien en eer bewijzen aan jullie Vader in de hemel. 

 

Let op: het gaat hier niet om jouw eer. Niet om jouw licht. Het gaat om dat wat 

van God is, dat zichtbaar wordt in jou. 

 

Zoals de maan geen eigen licht heeft, maar het licht van de zon weerspiegelt, zo 

weerkaatsen wij het licht dat van God komt.  

 

We hoeven geen licht te maken, we hoeven het alleen maar te ontvangen en 

weer uit te stralen.  

 

Dat vraagt veelmeer overgave, geen prestatie. Het vraagt vertrouwen. Het 

vraagt het loslaten van het ego, zodat het ware zelf zichtbaar wordt. 

 

Je ego mag gekruisigd worden, zoals Paulus het zegt: 

 

Galaten 2 

19 Met Christus ben ik gekruisigd: 20ikzelf leef niet meer, maar Christus leeft in 

mij. Mijn leven hier op aarde leef ik in het geloof in de Zoon van God, die mij 

heeft liefgehad en zich voor mij heeft prijsgegeven.  
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Dat gaat over ons leven. We worden steeds meer degene die we werkelijk zijn. 

Ons ‘ego’ is niet wie ten diepste zijn. Ons ego mogen we afleggen/kruisigen. Ten 

diepste zijn we ‘een kind van God, geschapen naar zijn beeld en gelijkenis’.  

 

Efeze 4 

22Geef dus uw vroegere levenswandel op en leg de oude mens af, die te gronde 

gaat aan bedrieglijke begeerten; 23laat u voortdurend vernieuwen in uw geest en 

uw denken 24en trek de nieuwe mens aan, die naar Gods wil geschapen is in 

waarachtige rechtvaardigheid en heiligheid. 

 

De ‘oude mens’ of het ego is gevormd door angst, prestatie, controle en illusie. 

De ‘nieuwe mens’ is het ware zelf, hersteld naar het goddelijke beeld.  

Zie je dat Paulus hier niet zegt dat je een totaal ander mens moet worden, maar 

dat je iets mag afleggen wat niet werkelijk bij je hoort?   

---  

Ik hoop dat je vanochtend ziet dat God ons ziet zoals we werkelijk zijn. Hij weet 

dat we worstelen met ons ego/onze oude mens.  

 

Hij spreekt vandaag tot ons en roept ons op om zijn licht (zijn liefde) te 

ontvangen en te weerspiegelen.  

 

Als je het niet kunt ontvangen, kun je het ook niet weerspiegelen. Mijn gebed 

vandaag is dat je zijn licht, zijn liefde, zijn liefdevolle glimlach kunt ontvangen. 

Dat is onze enige kans om een licht te zijn in deze wereld. 

 

Matteus 5 

14Jullie zijn het licht voor de wereld. 

 

Deze woorden van Jezus zijn niet bedoeld om je op te jagen, maar om je te 

herinneren aan wie je werkelijk bent. 

 

Niet wat je moet worden. 

Niet wat je nog moet verdienen. 

Maar wat je al bent – in God.  

Jij bent licht. 

Ook als je soms faalt.  

Ook als je soms twijfelt.  

Ook als je jezelf soms een duistere plek vindt. 

 

Jij bent licht – niet omdat jij zo helder bent, maar omdat God in jou straalt. 

 

Durf dat te geloven. 

Laat je gezicht weerkaatsen wat God allang over jou zegt. 

En laat je licht schijnen. Niet luid. Niet krampachtig. Maar eenvoudig en zacht, 

zoals het bij jou past. 
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Want deze wereld heeft dringend behoefte aan mensen die hun licht niet 

verstoppen. Onze duistere wereld heeft dringend behoefte aan licht.  

 

Matteus 5 

16Zo moet jullie licht schijnen voor de mensen, zodat zij jullie goede daden 

kunnen zien en eer bewijzen aan jullie Vader in de hemel. 

 

AMEN 

 

Onze Vader die in de hemel zijt, 

Uw naam worde geheiligd. 

Uw koninkrijk kome. 

Uw wil geschiede, op aarde zoals in de hemel. 

Geef ons heden ons dagelijks brood. 

En vergeef ons onze schulden 

zoals ook wij onze schuldenaars vergeven. 

En leid os niet in verzoeking, 

maar verlos ons van de boze. 

Want van U is het koninkrijk 

en de kracht en de heerlijkheid 

in eeuwigheid. Amen. 


